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זה יותר מעשור שאנחנו סופגים ומקבלים אנרגיה חדשה 
במחוזותינו. בין שאנו רגישים יותר ובין שפחות, יש התכווננות 

ליצירתו של כדור הארץ החדש. זהו תהליך אנרגטי שמתחיל 
להראות יותר ויותר סימנים גם בהיבטים הגשמיים של 

המציאות. האנרגיה הזאת מביאה את הידיעה שהכול אפשרי, 
אם רק נכיר בכך שאנחנו היוצרים והבוראים של עולמנו 
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שחרור מהיצמדות והתעוררות 
במאי האחרון פורסמה במגזין זה כתבה 
שכתבתי על גאורג איבאנוביץ׳ גורדייף. 

בכתבה תיארתי רעיונות ומושגים מתורתו 
של גורדייף, שמאפשרים לנו היכרות קרובה 
יותר עם האופן שבו אפשר וכדאי להתעורר 

לתוך האמת. ציינתי בנקודות מסוימות 
בכתבה כי הקריאה בכתביו של גורדייף 

יצרה בתוכי התנגדות עצומה וכי האתגר 
המרכזי עבורי היה להעביר את המסרים 

השונים באובייקטיביות, בלי לחוש אליהם 
אנטיפתיה או סימפתיה. 

עכשיו, כחצי שנה מפרסום הכתבה, נבנתה 

בתוכי הבנה טובה יותר של ההתנגדות. 
התנגדתי לנושא העולה לא מעט מכתביו 

של גורדייף, ואולי גם אצל אושו וגאוטמה 
בודהה, והוא היצמדות. כל ההזנות 
למחשבות, למילים ולפעולות שלנו, 

והתודעות והחיים שמתפתחים אצלנו מתוך 
אותן הזנות, יוצרים בתוכנו הזדהות עצומה, 

עד כדי כך שאנו נאחזים בהזנות כבמקום 
מוכר וידוע והן מנהלות את חיינו. 

גורדייף עצמו נודע כמי שעימת לא מעט את 
תלמידיו עם הידיעות והתפיסות שנאחזו 

בהן, עד כדי כך שהביא אותם להתפרקות 
של העצמי ולמצבים קשים של חרדה 

קיומית וקושי לחיות במציאות העכשווית. 
בכך דגל - יש להגיע אל האמת ויהי מה, וכל 

האמצעים כשרים לשם כך. ומהי האמת? 
״האמת היא דרך ללא שבילים״, אמר ג׳ידו 

קרישנמורטי, המורה הרוחני. הוא טען 
שעלינו לאפשר לאותה אמת להגיע אלינו 

באופן טבעי ולא לחפש אחריה )בניגוד 
לגורדייף(, כי אין שביל ברור אליה. 
סטיבן פולדר, מורה רוחני ומייסד 

עמותת תובנה, כתב את הספר ״ערות 
בחיי היומיום״. זהו מדריך לחיים ערים 
ומשוחררים, לחיי חופש נטולי היאחזות 

ומחבקי שינוי, אגב הבאת החוכמה 
הבודהיסטית, השוזרת עצמה לאורך ולרוחב 

ההיבטים השונים של חיינו. אחד הפרקים 
המעניינים בספר עוסק בהתעוררות ובנושא 

ההיצמדות על פי התורה הבודהיסטית. 
פולדר אומר כי התורה הבודהיסטית מלמדת 
ארבעה סוגי היצמדויות והזדהות: היצמדות 
לעונג של החושים והשתוקקות למה שאנחנו 

רוצים ולעתים אף ״בורחים״ אליו כאוטומט; 
ההשקפות והדעות הנוגעות לעצמי, לזולת 

ולעולם; היצמדות לטקסים, לדתות ולשיטות, 
כולל היצמדות לתורות רוחניות; והסוג 
הרביעי, בסגנון גורדייף, נוגע להיצמדות 

ל״עצמי״, לרעיון הבסיסי של ״אני״ ו״שלי״. 
זוהי תפיסה של זהות מוצקה, של תחושה 

ש״אני״ הוא הסובייקט, השולט, זה שחווה 
את החוויה או הקורבן של כל המתרחש. 

״אנו מביטים בעולם כמו מלך המשקיף מארמונו, 
משוכנעים שאנו מושלים בממלכה. ואולם, למעשה 
אנו סובייקט בעולם ולא האדון, הארמון הוא כלא 

ועלינו להכניס לתוכו את החיים, את האור, את רוחות 
השינוי ואת הלא נודע״ )״ערות בחיי היומיום״, 

סטיבן פולדר(.
ההתעוררות מגיעה כשמתהווה שחרור 

מהיצמדויות. הן אינן שייכות לנו, ועלינו 
להשאיר להן את הדלת פתוחה, אומר 

פולדר. השחרור מביא עמו הזמנה לחיות 
באופן חופשי יותר ולהתייחס לחיינו כאל 

ריקוד, אהבה, משחק וחקירה. למעשה, כדי 
לייצר התפתחות רוחנית אמיתית, עלינו 

ללמוד להרפות מהביטחון שבידוע ובמוכר. 
להרפות מהמוכר הוא כמו לאפשר לעצמנו 
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בשנת 1986, לפני יותר מ־30 שנה, הוציאה 
שאקטי גווין, סופרת ומורה לתודעה 

רוחנית שהייתה חלוצה בתחום ההתפתחות 
הרוחנית האישית, את הספר ״לחיות באור״. 
זהו מדריך לטרנספורמציה אישית ופלנטרית 

שהקדים את זמנו. 
מי שקורא בספר היום, יכול להתחבר באופן 

פשוט יותר וטוב יותר לרעיון האנרגיה 
החדשה, שמגיעה אלינו לכדור הארץ. זוהי 

תודעה חדשה שיוצרת מציאות חדשה 
במקום שבו אנו חיים.

רוח בתוך צורה
גווין הגתה את הרעיון שהכול עשוי 

מאנרגיה. היא אמרה שאנחנו, כישויות 
רוחניות, יצרנו את העולם הפיזי כמקום 
ללמוד בו ושזהו בית הספר שלנו, מגרש 

המשחקים שלנו וסטודיו האמנות שלנו. יש 
לנו היכולת להבין כי כל חומר פיזי שנראה 

מוצק עשוי מאנרגיה. 
״אם נביט דרך מיקרוסקופ רב־עוצמה על כל 

דבר מוצק, נראה מספר אינסופי של חלקיקים 
קטנים שנעים כל הזמן. אם נבחן מקרוב את אחד 
החלקיקים, נגלה שהוא עשוי מחלקיקים עוד יותר 

קטנים וכן הלאה. העובדה היא שכל דבר ׳פיזי׳ עשוי 
מאנרגיה, שלה אנו יכולים לקרוא גם ׳רוח׳ או ׳היקום׳. 
כך, המדע המודרני תומך באמת המטפיזית העתיקה 

שצורה נוצרת מתוך הרוח״ )״לחיות באור״, 
שקאטי גווין(. 

כשביקשתי להבין ולחקור את מוצאה 
של האנרגיה החדשה, זהו הספר הראשון 
שנקרה בדרכי. אם אנחנו מאמינים שאין 

דבר כזה מקריות, אנו יכולים להתחבר 
לעובדה כי כל בקשה פנימית ורצון 

שמתהווים בעולם הרעיוני־רוחני מקבלים 
מימוש בעולם הפיזי־חומרי. 

גווין מבטאת את רעיון האנרגיה בצורה 
פשוטה מאוד. הרוח שלנו החליטה להתממש 

בצורה פיזית, והדבר הראשון שיצרה היה 
גוף פיזי שבו תוכל לשכון. אנחנו בחרנו מצבי 

חיים ויצרנו גוף בהתאם למה שהרגשנו 
כדי שיוכל לשרת וללמד אותנו בצורה 

הטובה ביותר בתקופת החיים הנוכחית. 
המטרה שלנו היא ליצור גוף או אישיות 

שיוכלו לבטא במלואם את הרוח היצירתית 
והאלוהית שלנו. זוהי צורה שתוכל לעשות 

בקלות כל דבר שהרוח שלנו רוצה. 
למעשה, אנחנו חיים כצורה וכרוח, כאנרגיה. 

אנחנו רוח מפותחת מאוד בתוך צורה 
פיזית בלתי מפותחת יחסית, וזהו מצב לא 
נוח. ההבנה של אמת זו וההיחשפות לרוח 

שאנחנו מאפשרות לנו ללמוד לאט־לאט 
כיצד לחיות באמת את הרוח המפותחת 

שלנו בתוך הצורה שבה בחרנו - גוף־נפש. 
לאורך כל חיינו אנו מתמודדים עם הפער 

בין הרוח לצורה. כדי ליצור עולם חדש, אנו 
עומדים בפני האתגר לשוב אל עולם הצורה 

עם מודעות רוחנית מלאה. 
הדרך לעשות זאת מתחילה כשאנו מזהים 

את הפער בין הרוח לצורה ומאפשרים לרוח 
לשנות לאט־לאט את הגוף הפיזי, את 

המחשבה ואת האישיות שלנו לערוץ עוצמתי 
ויפהפה שדרכו היא תוכל לבטא את עצמה 

במלואה. רבים מהמורים הרוחניים קוראים 
לזה חיים בממד השלישי שבו אנו נמצאים 

עם הכלים שקיבלנו מהממד החמישי . זוהי 
אותה גברת בשינוי אדרת - לחיות כאן 

בחיים הגשמיים עם המודעות הרוחנית של 
מי שאנחנו, מהיכן הגענו ומה עלינו לעשות 

כאן באמת. 

אנרגיה חדשה

שאקטי גווין: ״אם נביט דרך מיקרוסקופ על כל דבר מוצק, נראה מספר אינסופי של חלקיקים קטנים. אם נבחן מקרוב את אחד 
החלקיקים, נגלה שהוא עשוי מחלקיקים עוד יותר קטנים. העובדה היא שכל דבר ׳פיזי׳ עשוי מאנרגיה, שלה אנו יכולים לקרוא 

גם ׳רוח׳ או ׳היקום׳. כך, המדע המודרני תומך באמת המטפיזית העתיקה שצורה נוצרת מתוך הרוח״

סטיבן פולדר: ״עלינו לאבד את עצמנו כדי למצוא את העולם - העולם תמיד ממתין שנשוב אליו כדי לקבל את פנינו בברכה. אנו 
מתעוררים משינה או מחלום, משתחררים מכישוף. זוהי התעוררות אל מציאות רחבה בהרבה, שבה אנו והעולם יוצרים אלה את 

אלה ללא הרף. אנו אחד עם העולם, חבוקים בידי מודעות משוחררת אחת״
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של האנרגיה החדשה משמעותית. אנחנו 
חוזרים לקהילתיות, לעבודה בשותפות, 
ביחד, כדי לייצר אור גדול יותר, לא רק 

כאינדיבידואלים אלא גם כקולקטיב. 
״יש משהו גדול יותר מאיתנו שהתחייבנו 
אליו״, אומרת אוזלבו, ״ועכשיו הקריאה 

באה להעיר אותנו - להעיר את הטבעת 
המובילה, את מחזיקי הלפידים במעגל, 

ואי אפשר להתעלם ממנה עוד. באמצעות 
הגל הזה, זיהיתי מהו תפקידי והבנתי שאני 

מעירה ומאירה את מי שהם גם בתחילת 
הדרך שלהם״. 

מה עוזר לך להישאר במקום הזה, 
בהתחייבות הזאת? 

״מה שהכי עוזר לי הוא ההתרגשות שעולה 
בי כשאני ׳נוגעת׳ באנשים. הכתיבה עוזרת לי 

מאוד ובשנים האחרונות היא נעשית בשפה 
נשמתית. כאילו יש שפת מלאכים שיורדת 

ורוצה שאכתוב אותה. בדרך כלל אנשים 
אומרים לי שכתבתי את זה עבורם ואז יש 

בי הבנה עמוקה של השליחות - שאני צינור 
והמילים נכתבות דרכי״. 

איך את מסבירה את המעבר בין האנרגיה 
הישנה לאנרגיה החדשה? 

״יש הרבה מאוד אנשים מבולבלים שאיבדו 
את הדרך בתפר הזה שבין הישן לחדש. 

הם נמצאים בחושך, בחדר שאין בו כלום. 
הם נמצאים בוואקום. ומה עושים אנשים 

שנמצאים במקום כזה? פועלים על אוטומט, 
מחפשים עצות ומפתחים תלות באחרים. 

בתקופת המעבר הזאת אנו צריכים למצוא 
תמיכה ולא פתרון. זה ממש כמו להיות 

בתעלת לידה - יש צירים ויש כאבים, הכול 
חשוך וצפוף שם, אנו לא רואים את המשך 
הדרך וזה מפחיד ומעלה את הכאב. הריק 

והשקט האלה הם הזדמנות להקשיב, 
לשחרר, לעבד ובעיקר להיות בתוך אמונה״. 

אוזלבו אומרת כי נושא האמונה במקום 
של הריק משמעותי מאוד לחיינו בתקופה 

הזאת. ההקשבה לאנרגיה החדשה והמפגש 
איתה יכולים להיעשות רק ממקום של 

אמונה בבריאה. 
מהן התכניות שלך? 

״השלב הבא הוא ליצור מעגל נשים מעוררות 
השראה. יש משהו באישה שרוצה להתעורר, 

היא נזכרת במי שהיא. קצנו במלחמות 
ועכשיו אנו רוצות לדבר בחמלה ולהיזכר 

באני מפעם - המרפאה, המכשפה, הקוסמת, 
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לצוף במים בלי לנסות לכוון את הציפה. יש 
לתת לאנרגיה שמסביב לקחת אותנו למחוז 
לא מוכר, למים לא מוכרים, ולהתייחס לכל 

החוויה כאל ריקוד - יחסי גומלין בינינו 
לאנרגיה מסביב, לים ולרוח. עלינו להזמין 

את עצמנו לחקור את החוויה החדשה 
ולבדוק כיצד היא משפיעה עלינו, מה אנו 
מגלים על עצמנו בתוכה, ובעיקר להרפות 
ולאפשר לעצמנו להיות מופתעים. מרחב 

ההתעוררות הזה הוא מרחב של חיים בבלתי 
ידוע, במקום של מסתורין ופלא אינסופי. 

״יחסי הגומלין שלנו עם העולם - לחשי האהבה 
שמשמיעים באוזנינו הרוח, הגשם, האדמה, והשמים - 
הם העוגן. אנו יכולים לאבד את דרכנו ביחס למפות 

העולם שיצרנו בתוכנו, ששוב אינן רלוונטיות. לכן עלינו 
לאבד את עצמנו כדי למצוא את העולם - העולם 

תמיד ממתין שנשוב אליו כדי לקבל את פנינו בברכה. 
אנו מתעוררים משינה או מחלום, משתחררים מכישוף. 
זוהי התעוררות אל מציאות רחבה בהרבה, שבה אנו 

והעולם יוצרים אלה את אלה ללא הרף. אנו אחד 
עם העולם, חבוקים בידי מודעות משוחררת אחת״ 

)״ערות בחיי היומיום״, סטיבן פולדר(. 

אנרגיה ישנה וחדשה 
ההתעוררות מאפשרת לנו ליצור כלי ריק, 

חלל בתוכנו, שמסכים לקבל ולקלוט מידע 
חדש, בלי כל השוואה למידע שכבר קיים 

ברשותנו. אט־אט אנו נהפכים לצינור הקולט 
מידע, שהוא לעתים שונה בתכלית מהמידע 

הקיים אצלנו. כיצד נדע לזהות את האנרגיה 
הישנה מול האנרגיה החדשה? 

מתוך קריאה בכתביו של קריון מהשירות 
המגנטי, המתוקשר על ידי לי קרול, 

משיחות שונות עם מורים של האנרגיה 
החדשה ומחקירה עצמאית, עולות כמה 

תובנות מרכזיות. 
• האנרגיה הישנה מסתמכת על חוסר 

ברירה ועל חוסר תקווה. זהו מצב שמפרש 
כי הדברים שיקרו בעתיד קשורים קשר ישיר 
למה שקרה בעבר. האנרגיה החדשה מבקשת 

מאיתנו לשחרר את כל מה שאנו מכירים 
ויודעים, להסכים לצאת למסע אל הלא נודע 

ולנסות דברים חדשים. עלינו לפעול מתוך 
תקווה ואמונה שהכול יכול להשתנות בכמה 

שניות, בלי קשר למה שהיה בעבר. ברגע 

שמשנים את המודעות הזאת, מתחברים 
לאמת גדולה יותר שאומרת כי הכול פתוח 

ואפשרי ושאין דבר כזה עתיד אחד - יש 
אלפי אפשרויות שונות לחיים שלנו.
• האנרגיה הישנה מביאה ספקנות 

ודטרמיניזם. אמירות שונות יגרמו לנו 
להרגיש כי איננו יכולים להתפתח או 

להתקדם מעבר למקום שבו אנו נמצאים, 
ואילו האנרגיה החדשה תעורר בנו את 
הידיעה שאנחנו כל הזמן בהתפתחות, 

באבולוציה של התודעה. גם אם אנחנו 
לכאורה יודעים משהו על עצמנו, זה אינו 

סופי אף פעם. אנו יכולים להכיר במי 
שאנחנו, ולצד זאת לזכור שאנחנו נמצאים 

כל הזמן בהתפתחות ובהשתנות ושדבר אינו 
באמת קבוע, אפילו האישיות שלנו. אנו 

יכולים להתרחב אל מעבר למה שהדמיון 
שלנו מסוגל להציג בפנינו. יש לנו יכולות־על 

ומסוגלות רבה מעבר לכל דמיון.
• האנרגיה הישנה נשענת על הקטנה, על 
צמצום ועל הפחתה בערך. אנחנו אומרים 

לעצמנו משפטים כגון ״אני לא ראוי״ 
או ״אני לא טובה מספיק״, המבטאים 

את ההקטנה והצמצום שאנו עושים 
לעצמנו. האנרגיה החדשה מציגה בפנינו 
את האפשרות כי אנו ראויים מעצם זה 

שנולדנו לתוך גוף אנושי. עלינו ללמוד 
לקבל את המתנות שהגענו עמן ולהביאן 

לעולם. האלוהות נמצאת בתוכנו ומתקיימת 
באמצעותנו וברגע שנסכים להיות צינור 
למימוש הזה, נחווה גן עדן עלי אדמות. 
• האנרגיה הישנה קוראת לאלוהים אל 
מעניש, אל נוקם, אל שדן אותנו לגן עדן 
או לגיהינום. ואולם, כל התכונות האלה 

אנושיות ולא אלוהיות. האנרגיה החדשה 
מבשרת הבנה חדשה שאלוהים הוא היכולת 
האינסופית לאהבה. כולנו רוצים לחוות את 

זה ולהרגיש את זה. האלוהות מתבטאת 
במשהו שהוא מעבר ליכולת האנושית, משהו 

שיודע מהי אהבה אינסופית, חסרת גבולות 
וחסרת תנאים. 

• האנרגיה הישנה מביאה את שליטת 
החשכה, את האמונה המוחלטת כי כל 

מה שיש בעולם הוא רוע, מלחמות וסבל. 
האנרגיה החדשה מציגה לנו שיש גם יופי 

והדר בעולם, שיש כל כך הרבה אור ואיננו 
חייבים לסבול. החיזוק בדרך של האור 
בהכרח מביא אותנו למקום של שחרור 

האמונות המגבילות אותנו. 
• האנרגיה הישנה משאירה אותנו במקום 

שרוצה להיות כמו כל אחד אחר, להזיז 
הצדה את הייחודיות ואת השונות ולהתמזג 
עם המוכר, עם הידוע ועם הנפוץ. האנרגיה 
החדשה מספרת לנו כי עלינו ללמוד להכיר 
בייחודיות שלנו, בדרך שלנו ובמי שאנחנו. 
עלינו ללמוד להתגאות במה שהכי מאפיין 
אותנו ולאהוב את הדבר הזה יותר מכול. 

הרי נולדנו אנחנו ולא מישהו אחר. אם יש 
בכל אחד מאיתנו רצון או העזה לחיות בדרך 

אחרת, לעשות משהו שונה ממה שהסביבה 
עושה - יהי כן. 

האנרגיה החדשה מצביעה על כך שהכול 
משתנה מסביב כל הזמן בקצב מהיר. 
תהליכים שאנחנו מכירים מתחילים 

להשתחרר ויש מיידיות חדשה שיש להתחבר 
אליה. אנו נדחפים קדימה ומתבקשים לקבל 
את החדש ולתת לדפוסים הישנים ולאמונות 
הישנות להשתחרר מאיתנו ולהמשיך הלאה. 

הכול מתערבב כל הזמן ויש מעברי אנרגיה 
 בימי השער השונים. משהו קורה אחרת

 על הפלנטה שלנו, ועלינו להסכים לאפשר 
לזה לקרות. 

משהו גדול מאיתנו 
חגית אוזלבו, מאמנת רגשית יצירתית, 
יוצרת יש מאין, עזבה תפקיד שאהבה 
באדריכלות ועיצוב הבית לטובת עזרה 

לאנשים בעיצוב הבית הפנימי שלהם. ״הגיע 
גל שקרא לי ממקום עמוק בפנים ולא 

יכולתי לומר לו ׳לא׳. כאילו חיכיתי לגל הזה 
וברגע שזיהיתי אותו, כל ההוויה שלי אמרה 

׳הנני כאן, אני לרשותך׳״. 
את אוזלבו פגשתי בשבת אמנים בקריית 
טבעון לפני כשנה, כשהשתתפה כאמנית 

וצלמת היוצרת שירים על קלפים. ניגשתי 
למרחב שלה ושלפתי קלף יחיד, ודרכו 

הרגשתי שבנשימה אחת אני יכולה להתחבר 
לחלק משמעותי בהוויה שלי. אוזלבו ניגשה 

והציגה את עצמה, ומאז נשארנו בקשר. 
ההתחברות שלנו ולאנשים נוספים במעגל 

אנרגיה חדשה

האנרגיה החדשה מצביעה על כך שהכול משתנה מסביב כל הזמן בקצב מהיר. תהליכים שאנחנו מכירים מתחילים להשתחרר, ואנו 
נדחפים קדימה ומתבקשים לקבל את החדש ולתת לדפוסים הישנים ולאמונות הישנות להשתחרר מאיתנו ולהמשיך הלאה. הכול 

מתערבב כל הזמן ויש מעברי אנרגיה בימי השער השונים. משהו קורה אחרת על הפלנטה שלנו, ועלינו להסכים לאפשר לזה לקרות

חגית אוזלבו: ״רבים איבדו את הדרך בתפר הזה שבין הישן לחדש. הם נמצאים בחושך, בחדר שאין בו כלום. הם פועלים על אוטומט, 
מחפשים עצות ומפתחים תלות באחרים. בתקופת המעבר הזאת אנו צריכים למצוא תמיכה ולא פתרון. הריק והשקט האלה הם 

הזדמנות להקשיב, לשחרר, לעבד ובעיקר להיות בתוך אמונה״ 
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בממלכה רחוקה חיה קהילה נפלאה. 
ילדים, מבוגרים, בעלי חיים - כולם חיו 

בצוותא ובאנרגיה מופלאה. 
בכל בוקר הם בירכו זה את זה בבוקר 

טוב, שאלו זה לשלומו של זה וחייכו חיוך 
רחב־רחב. היה להם אכפת מאוד משאר 
חברי הקהילה והם תמיד דאגו זה לזה. 

אם מישהו היה חולה ולא היה יכול 
להאכיל את התרנגולות או להשקות 

את שדה הירקות שלו, הם היו מגיעים 
 ועושים זאת במקומו, במשמרות.
ואולם, זה היה נדיר מאוד, כי רוב 

האנשים לא היו חולים. 
רוב האנשים רצו להיות בריאים. היה 

חשוב להם לא לפספס אף יום במחיצת 
האנשים שהם אוהבים ולספוג את הקסם 

הזה שנקרא ׳חיים׳. 
הם היו קונים זה מזה, נותנים מתנות 

זה לזה; הן היו דואגות לילדים ולילדות 
גם אם הם לא שלהן, מזמינות זו את זו 

 לארוחות כדי שאף אדם לא ימצא 
עצמו לבד. 

כמובן שגם היה חופש גדול מאוד, וכל 
אדם בממלכה הזאת היה יכול לבחור 

מתי לשהות בחברת אנשים ומתי להיות 
לבדו. היה להם אפילו מקום רחוק 
במקצת מהממלכה לכל מי שרוצה 

זמן עם עצמו, כדי ליצור שקט משלו 
ולהתחבר לדממה שבתוכו. 

לצד הצחוק ושמחת החיים, הייתה 
שירה. הם אהבו מאוד לשיר. גם הילדים 

וגם המבוגרים. 
אם הלכתם ברחוב ארעי בממלכה הזאת, 

הייתם שומעים מכל בית, מכל חנות, 
 מכל פינת רחוב רגועה - שיר שמושר 
 על ידי אדון או גברת, לפעמים על ידי 

ילד או ילדה, לפעמים אפילו בצוותא - 
כך בספונטני. 

השירה הייתה מרכיב חשוב בקהילה 
הזאת, וזה פשוט הגיע באופן טבעי. 

נדמה שלחיות בממלכה הזאת היה מעין 
חלום, אבל היה זה חלום אמיתי. 

בני הקהילה מעולם לא ישבו לשוחח על 

האופן שבו הם רוצים לחיות יחד, הייתה 
זו הסכמה בשתיקה, ומשם - התהווה 

האופן שבו הקהילה חיה. 
גם לא היה להם ראש עיר או מישהו 

אחראי או משהו כזה. 
ההחלטות התקבלו על פי הצורך, וברגע 

שעלה צורך כזה מול אדם מסוים, הוא 
לרוב בחר מה לעשות והשאר הסכימו. 

לפעמים, כשצצה בעיה ללא פתרון, היו 
נוסעים למקום הרחוק שבו יש שקט 

ודממה, וכשחזרו משם - הבעיה הייתה 
כבר נפתרת. 

החיים היו פשוטים, שקטים ומוזיקליים. 

ומה היה הסוד של אותה קהילה? איזו 
אנרגיה הייתה שם באוויר, שאפשרה לכל 
אחד ואחת את החיבור האמיתי לשמחת 

החיים ולפשטות? 
בתוך הממלכה, ממש במרכזה, הייתה 

מזרקת קסמים. 
פעם מזמן הייתה זו באר מים פשוטה 

שנהגו לשאוב ממנה, עד שיום אחד 
המים בבאר עלו למעלה, בדרך מוזרה 
למדי, ונוצרה מזרקה שהמים כל הזמן 

עולים ויורדים בה. 

הקהילה הרחיבה את הבאר למעין בריכה 
קטנה כדי שהמים יזרמו בחופשיות 

ויהיה להם יותר מקום לנוע. 
מן הרגע שהמים עלו למעלה והבאר 

נהפכה למזרקה - החלה הקהילה לקבל 
איכות חיים אחרת. טוב הלב, האכפתיות, 
הדאגה זה לזה, הביחד - כל אלה הופיעו 

ביתר שאת. 
בני הקהילה לא ידעו בדיוק כיצד לשמור 

על אותה מזרקה, אך מורה רוחני, בן 
הקהילה, אמר להם כי עליהם לנהוג 

באדיבות במזרקת הקסמים, כמו שהם 
נוהגים זה בזה - זה הכול. 

מאז, בני הקהילה רואים במזרקת 
הקסמים שכנה שחיה לצדם. 

הם לא חוקרים אותה, הם לא מנסים 
להבין למה הופיעה ככה פתאום והם 

בטח לא מנסים להשתלט עליה ולהפוך 
אותה לשלהם. 

הם מבינים כי היא חלק מהם. 
הם מבינים כי כל החי, הצומח והדומם 
סביבם הם חלק מרקמת החיים שלהם 

ובאופן אינטואיטיבי - עליהם לדאוג לכל 
מה שחי לצדם כאילו היה הם עצמם. 

מזרקת הקסמים | איזבלה בן אהרן 

50

זו שכותשת עשבים ומכינה מרקחות לריפוי. 
כמו כן, אני מתכננת כתיבה אינטואיטיבית 

בטבע ובפנים, יצירת מסע היזכרות בתוך 
תהליך של התבוננות חיצונית ופנימית״. 

לצאת אל האור 
דור אוטמזגין, מטפל הוליסטי בזן שיאצו 

והילינג ומורה ליוגה, וענבל שרצקי, מטפלת 
הוליסטית, נטורופתית, מורה ומנחה, יצרו 

יחד מרחב בפרדס חנה-כרכור שכל הווייתו, 
כמו שמו, היא ״מקום ללב״. 

״המקום נולד מתוך תסכול גדול על שאיננו 
עובדים בעבודות שבאמת היינו רוצים 

לעסוק בהן. אנחנו מסיימים את הימים 
שלנו, אחרי שעבדנו ׳בחוץ׳ כשכירים, 

עייפים, שבורים ורצוצים. רצינו חופש״, 
מספר אוטמזגין. 

הם רצו ליצור מרחב שיהיו בו אנשים שהם 
אוהבים לצד אנשים חדשים ושייכנסו אליו 
מנחי סדנאות, מורים, מבקרים ותלמידים 
שיתנו ויקבלו תכנים; מרחב שיש בו מקום 

לתוכן אישי, מוזיקלי ויוצר הנע לקצב הלב. 
״עשינו רשימה של כל מה שאנו רוצים 

שיהיה במרחב והיינו צריכים גם לפתוח 
איוונט״, מספרת שרצקי. ״זה היה המקום 

שלנו להביע את עצמנו״. 
היציאה אל האור והלידה היו תקופה 

מאתגרת לשניהם. שם הם פגשו את 
הדפוסים של הרצון להימנע ולהסתתר, 

ובעיקר - היה זה שלב האגו. 
״איך מזמינים עם הלב? איך אומרים ׳בואו, 

אדיר פה׳ בלי לומר ׳תראו כמה אנחנו טובים 
ונפלאים?׳ איך קובעים מחיר לתפריט אוכל 

טבעוני ובריא ומרגישים עם זה בסדר?״, 
שואלת שרצקי.

באמצעות השאלות, הלבטים וההתמודדות, 
הבינו שניהם כי הכוונה של הלב מתחברת 

לנתינה, גם שלהם וגם של אחרים, ולכן 
זהו מרחב שמאפשר לאחרים לתת, ממש 

כמו שהם מסכימים לתת. המרחב ללב הוא 
מרחב שפועם על ציר הקבלה והנתינה. זהו 
מעגל שמזין את עצמו, שוב ושוב, ומאפשר 
לכל מי שבא איתו במגע להיות כפי שהוא 

רק רוצה להיות. 
לאן אתם ממשיכים מכאן?

״מקום ללב הוא תדר שיצרנו בחצר והכוונה 
היא לשמור עליו״, אומר אוטמזגין. ״בחורף 

הוא כנראה יתהווה לנו בסלון הבית. לעת 
עתה אנו עדיין מחזיקים את היצירה של 

׳מקום ללב מתארח בחצר׳, וברגע שנסיים 
עם ההחזקה הזאת נוכל לתת מקום לרעיונות 

ולתכנים חדשים לצאת גם אל האור״.
״אני יוצאת עם מסקנה אחת״, אומרת 

שרצקי, ״והיא שיש להפסיק לעבוד במה 
שלא בא לנו לעבוד בו, אבל גם להבין 

שלפעמים לוקח לדברים זמן לקרות. זוהי 
עבודה - להיות אותנטיים, בגלל שיש כל כך 

הרבה חוקים ומסגרות, דפוסים שליוו אותנו 
כל החיים. זה לא קורה ׳סתם ככה׳, כהרף 

עין. לוקח זמן להכיל את הדבר הזה ולראות 
איך משהו מבפנים משתנה״. 

הטמעת מציאות חדשה 
מההתעוררות וההתפכחות אנו עוברים 

אל הטמעת האנרגיה החדשה, המציגה לנו 
אפשרות חיים אחרת. זוהי אפשרות חיים 

שדרכה אנו יכולים לעשות שינוי, ללכת 
באמת עם הלב ועם השליחות הקוראת לנו, 
ויותר מכול - להפנים ולהטמיע את ההבנה 
כי מה שהיה נכון עד עכשיו, ובעיקר נפוץ, 
אינו חייב עוד לנהל אותנו. יש לנו היכולת 

לצאת מהמסגרת שהתווינו לעצמנו, לפרוץ 
אותה ולצאת אל חיים חדשים. זהו כדור 
ארץ חדש שבו אנו יכולים לבחור באמת 

או אולי לאפשר למשהו לבחור בנו, מתוך 
כמיהה, מתוך נכונות ובשלות פנימית, 
ולחולל יצירת בריאה מחודשת בחיינו. 

לאן האנרגיה החדשה תיקח אותנו בעידן 
הזה? האם סוף־סוף המיינד שלנו יוכל 
להכיל את צמד המילים ׳הכול אפשרי׳ 
ולצאת איתנו למסע אל הלא נודע, שבו 

הגבולות של עצמנו ייבחנו שוב ושוב ותיווצר 
מציאות חדשה שתחליף מציאות של נוחות, 
היכרות וידיעה? האם נאפשר לצונמי הענקי 

הזה שהגיע לכאן לשאת אותנו בלי לשאול 
שאלות, בלי להיבהל, ונסכים להתמלא 

באמונה שהדרך שלנו רצופה בכוונות של 
התפתחות, של שינוי ושל השראה? 

״החלון חייב להיפתח מתוך אהבה, מתוך חיבה, 
מתוך חופש - לא בגלל שאתם רוצים משהו״ 

)״על אלוהים״, ז׳ידו קרישנמורטי(.
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